
Протокол № 4 

засідання колегії управління освіти 

 Нововолинської міської ради 

 

від 30.08.2023 року 

 

Присутні: 

Голова колегії :     Сергій МОРОЗ  – начальник управління освіти;    

Секретар колегії : Оксана  МАКАРА  – директор Нововолинського ІРЦ;   

Члени колегії:  

Ніна ШУМСЬКА  – заступник міського голови з питань діяльності виконавчих   

                                   органів міської ради; 

Вікторія РИМАРЧУК – заступник начальника управління освіти; 

Ірина ЛЯХОВСЬКА – головний спеціаліст управління освіти; 

Світлана ГРИЦЮК  – головний спеціаліст управління освіти; 

Ольга ЗІРКЕВИЧ  – директор Центру професійного розвитку педагогічних  

                                   працівників; 

Алла КОБИШ  – директор Нововолинського ліцею № 2; 

Сергій ТРОФИМЧУК  – директор Нововолинського ліцею № 7; 

Галина ДЖЕРШ  – директор Грибовицької гімназії імені Ігоря Кантора; 

Наталія ЛАЗАРИЩАК  – директор Нововолинського закладу дошкільної освіти № 1; 

Людмила МОГІЛЬ  – директор Нововолинського закладу дошкільної освіти № 4; 

Ніна ГНІРОВСЬКА  – голова міської організації профспілки працівників освіти і  

                                       науки (за згодою) 

 

Порядок денний: 

1. Освіта у Нововолинській громаді у викликах воєнного часу. Підсумки 

діяльності закладів освіти Нововолинської міської територіальної громади у 

2022-2023 навчальному році. 

2. Безпека учасників освітнього процесу. 

3. Подолання освітніх втрат. 

4. Робота МРЦ з військово-патріотичного виховання у громаді. 

5. Травма і психологічна допомога в контексті війни. 

6. Фінансування освіти громади. 

7. Правила надання першої долікарської допомоги. 

 

1. Слухали:  Сергія МОРОЗА, начальника управління освіти, який доповів про 

виклики та перспективи в освітній галузі в умовах воєнного часу: підсумки роботи 

у 2022-2023 навчальному році, особливості організації освітнього процесу у 2023-

2024 навчальному році  (довідка додається). 

        Він наголосив, що  виклики та загрози, які виникли сьогодні в нашій країні 

через агресію Росії стосуються також освітньої галузі, а отже виховання та 

розвитку наших дітей – майбутнього нашої країни. 



       Для кожного закладу і для системи освіти в цілому ці виклики стали 

випробуванням, але і дали можливість зрозуміти, що вкрай необхідними стали 

пошук нових форм організації освітнього процесу, методик, каналів комунікації, 

необхідність опанування нових знань. 

       Начальник управління освіти детально проаналізував роботу установ та 

закладів освіти, які функціонували в громаді у минулому навчальному році та 

зупинився на перспективах їх розвитку.  

       Дуже важливою якістю, якою мають володіти люди  сьогодні, з огляду на 

стрімкий розвиток світових процесів та систем, це професійна гнучкість. Цим 

важливим умінням мають володіти освітяни, адже вони власним прикладом 

готують здобувачів освіти до сучасного світу, який вимагає бути гнучким та 

мобільним.   

Ухвалили: Проєкт рішення з питання, яке обговорюється, прийняти.  

Голосували: 

«За» - 13 

«Проти» - 0 

«Утримались» - 0  

2.    Слухали: Людмилу САМОЛЮК, інспектора сектору ювенальної превенції 

відділу превенції Володимир-Волинського районного відділу поліції ГУНП у 

Волинській області, яка ознайомила присутніх із вимогами щодо створення 

безпечних умов для учасників освітнього процесу під час освітнього процесу та 

поза межами школи.  

       Доповідач зупинилася на питаннях кібербезпеки, домашнього насилля, 

створення «паспортів безпеки» та булінгу в учнівських колективах. 

Запропоновано продовжити співпрацю сектору ювенальної превенції та закладів 

освіти Нововолинської МТГ. 

Ухвалили: Проєкт рішення з питання, яке обговорюється, прийняти.  

Голосували:  

«За» - 13 

«Проти» - 0 

«Утримались» - 0  

3. Слухали: Лілію НЕСТЕРУК, учителя Нововолинського ліцею № 8, учасника 

Програми «Повернення до формального та неформального викладання й навчання 

в громаді для учнів, в тому числі ВПО». 

       Доповідач зазначила, що освітні втрати, які мають наші діти через пандемію 

та війну, вплинуть як на майбутнє кожного громадянина, так і на економку країни. 

Тому наше завдання сьогодні – продовжувати, незважаючи на виклики, 

допомагати учням здобувати нові знання та навички.  

       Вона ознайомила учасників колегії з проектом «Повернення до формального 

та неформального викладання й навчання в громаді у тому числі для ВПО», який 

було запроваджено Інститутом суспільних ініціатив за підтримки представництва 

дитячого фонду ООН (ЮНІСЕФ). 

       Ухвалили: Проєкт рішення з питання, яке обговорюється, прийняти.  

Голосували:  



«За» - 13 

«Проти» - 0 

«Утримались» - 0  

4. Слухали:  Інну РЕДЬКО, вчителя МРЦ, яка розповіла про роботу МРЦ з 

військово-патріотичного виховання.  Вона зазначила, що безпека і захист дітей 

сьогодні – це головне питання, над яким сьогодні  працює колектив установи. 

Заради цього обладнано «Клас безпеки». В підвальному приміщенні центру 

створено укриття, також облаштоване місце для стрільби пневматичними 

гвинтівками.  Найближчим часом буде створено майданчик для стройової 

підготовки. 

Ухвалили: Проєкт рішення з питання, яке обговорюється, прийняти.  

       Голосували:  

«За» - 13 

       «Проти» - 0 

       «Утримались» - 0  

5. Слухали:  Оксану МАКАРУ, директора Нововолинського ІРЦ та Людмилу 

ШИНКАРУК-КОРЗУН, фахівця (консультанта) Нововолинського ІРЦ. 

 Доповідачі зазначили, що сьогодні допомоги та підтримки потребують усі 

учасники освітнього процесу. Важливим складником роботи з дітьми та 

дорослими, які пережили травмуючи події, є формування стресостійкості, тобто 

допомогти адаптувати дитину до певних умов. Таку допомогу може надати не 

лише практичний психолог, а також вчитель. 

 Саме для надання допомоги та підтримки дітям запропоновано започаткувати 

в закладах освіти проєкт, який буде складатися з двох етапів. Перший – підготовка 

тренерів, другий – надання підтримки дітям в закладах освіти. Ідею проєкту взято 

із Програми підготовки тренерів, яку проводив Соціальний альянс футбольних 

клубів. 

        Ухвалили: Проєкт рішення з питання, яке обговорюється, прийняти.  

        Голосували:  

 «За» - 13 

        «Проти» - 0 

        «Утримались» - 0  

6. Слухали:  Ірину КУЛІНІЧ, головного бухгалтера управління освіти, яка 

доповіла учасникам конференції про фінансування громади. 

         Ірина КУЛІНІЧ  зазначила, що у  2022-2023 навчальному  році здійснена 

своєчасна виплата заробітної плати працівникам установ і закладів освіти, 

виплачені відпускні і матеріальна допомога на оздоровлення при наданні щорічної 

відпустки педагогам. Проте  фінансові нормативи бюджетної забезпеченості 

галузі освіти з року в рік не забезпечують в повному обсязі належного виконання 

делегованих повноважень. 

         Вона зазначила, що головним пріоритетом у 2023-2024 навчальному році в 

кожному закладі та установі освіти повинна бути підготовка до створення 

фінансової автономії. Головний бухгалтер окреслила основні завдання, які 



необхідно виконати на цьому шляху. Також ознайомила присутніх із 

фінансуванням закладів та установ освіти в 2023-2024 навчальному році. 

Ухвалили: Проєкт рішення з питання, яке обговорюється, прийняти.  

       Голосували:  

       «За» - 13 

       «Проти» - 0 

       «Утримались» - 0  

7. Слухали:  Віру КРИЖАН,  учителя МРЦ,  яка розповіла присутнім про 

правила надання першої долікарської допомоги. Вона  продемонструвала 

присутнім техніки надання першої долікарської  допомоги людині, яка 

постраждала. Вчитель зазначила, що такими техніками повинен володіти сьогодні 

кожен вчитель або вихователь, який працює в закладі освіти. 

       Ухвалили: Проєкт рішення з питання, яке обговорюється, прийняти.  

Голосували:  

       «За» - 13 

«Проти» - 0 

       «Утримались» - 0  

 

Підвів підсумки колегії Сергій МОРОЗ, начальник управління освіти, 

визначивши стратегії  розвитку освіти у Нововолинській МТГ на 2023-2024 

навчальний рік: 

- створення безпечного та здорового освітнього середовища, удосконалення 

облаштування в закладах дошкільної, загальної середньої, позашкільної освіти 

захисних споруд цивільного захисту/укриттів для всіх учасників освітнього 

процесу відповідно до вимог; 

        - забезпечення ефективного пілотування реформи «Нова українська 

школа»  на наступному рівні – рівні базової загальної середньої освіти; 

        - забезпечення учасників освітнього процесу якісними освітніми 

послугами;  

        - упровадження в освітній простір основних цінностей та компетентнісної 

освіти; 

- розвиток безбар’єрного освітнього середовища в закладах освіти; 

- покращення навчально-методичної, матеріально-технічної бази закладів 

освіти шляхом використання різних джерел фінансування; 

- цифровізація освіти, організація якісного освітнього процесу в різних 

форматах, зокрема, з використанням дистанційних технологій і способів онлайн-

взаємодії вчителів, дітей, учнівської молоді, батьків; 

        - формування спроможної освітньої системи, оптимізація мережі освітніх 

закладів відповідно до нового змісту освіти; 

        - збереження та розширення мережі закладів освіти; 

        - удосконалення освітнього простору, забезпечення закладів освіти 

сучасними засобами навчання та виховання;   



- продовження розширення мережі інклюзивних класів/груп в закладах освіти 

відповідно до запитів батьків (законних представників) осіб з особливими 

освітніми потребами; 

- розвиток інтелектуальної еліти нації, формування творчого потенціалу 

обдарованої учнівської молоді, стимулювання їх за високі досягнення та 

результативність у навчанні, творчих конкурсах, науково-дослідницькій 

діяльності, які своїми результатами в навчанні сприяють підвищенню авторитету 

Нововолинської міської територіальної громади; 

- проведення комплексної роботи щодо забезпечення психологічної 

допомоги та емоційної підтримки на різних рівнях в закладах освіти в умовах 

воєнного/післявоєнного стану, реалізація ефективного системного 

психологічного та соціально-педагогічного супроводу освітнього процесу; 

- розвиток національно-патріотичного, військово-патріотичного виховання 

дітей та учнівської молоді з метою формування ціннісного ставлення особистості 

до Батьківщини, держави, нації, поваги до культурних цінностей українського 

народу, його історико-культурного надбання й традицій, демократії, свободи, 

толерантності, готовності до змін та до виконання обов’язку із захисту 

незалежності й територіальної цілісності України; 

        - налагодження співпраці різних соціальних інституцій щодо протидії 

насильству та булінгу серед учасників освітнього процесу, формування культури 

психологічно комфортної міжособистісної взаємодії; 

        - організація здорового і збалансованого харчування дітей у закладах освіти, 

формування культури здорового, раціонального та безпечного харчування;  

         - упровадження на харчоблоках шкільних їдалень процедур, заснованих на 

принципах Системи управління безпечністю харчових продуктів, аналізу 

небезпечних факторів і контролю в критичних точках (HACСP); 

         - розвиток соціального партнерства та вдосконалення менеджменту в 

закладах  освіти; 

         - підвищення соціального статусу позашкільної освіти та формування 

ефективного територіального позашкільного освітнього середовища; 

         - організація безпечного підвезення учасників освітнього процесу до місць 

навчання та у зворотному напрямку; 

          - забезпечення професійного самовдосконалення та фахового зростання 

педагогічних працівників, формування вміння адаптуватися до швидкозмінної 

реальності, ефективно працювати в нових умовах; 

        - трансформація системи управління освітою, застосування нових 

управлінських підходів; 

        - осучаснення матеріально-технічної бази закладів освіти, ефективне та 

своєчасне використання державних субвенцій, спрямованих на якісне оновлення 

та вдосконалення галузі освіти; 

        - консолідація зусиль на всіх суспільних та освітніх рівнях для успішного 

функціонування й подальшого вдосконалення освітньої галузі громади. 

 

         Перед присутніми виступила Ніна ШУМСЬКА, заступник міського голови з 

питань діяльності виконавчих органів міської ради. Вона подякувала працівникам 



освіти за роботу у воєнний час та зазначила, що освіта Нововолинської МТГ має 

вагомі здобутки, незважаючи на ті виклики, які стоять сьогодні перед нами. 

 

 

Голова колегії, 

начальник управління освіти                                                            Сергій МОРОЗ 

 

 

Секретар колегії,  

директор Нововолинського ІРЦ                                                       Оксана МАКАРА 


